
Vážení spoluobčané!
Rok se nám přelomil do 
druhé poloviny. Než se na-

dějeme, prázdniny nám skončí. 
Dovolím si vám přiblížit, co se 
událo v  naší obci od posledního 
vydání Ohrobeckého zpravodaje.

Konala se dvě veřejná zasedání 
zastupitelstva obce. Před oběma 
zasedáními proběhlo veřejné pro-
jednání stavby čističky odpadních 
vod, v  prvním případě se jednalo 
o  jejím umístění v  lokalitě U  Pla-
nin, v druhém případě Na Hřebe-
nech. Obou projednání se zúčastnil 
zpracovatel Studie pro stavbu ČOV 
(viz. článek uvnitř). Zastupitelstvo 
obce konané 26. 4. 2023 projed-
návalo stav postupu projektu pro 
II. stupeň ZŠ, výsledek konkursní-
ho řízení na obsazení místa ředitele 
ZŠ a MŠ Ohrobec. Zvoleným ředi-
telem byl pan Mgr. Petr Pavelka, do 
té doby jmenovaný ředitel. 

Dále proběhla informace o pří-
pravě stavby vodovodního přiva-
děče Zvole – Vrané, na který bu-
deme napojeni z vodojemu Zvole. 
Byl také schválen pronájem bu-
dovy po zahrádkářích na Kárově 
pro organizaci Junák - český skaut. 
Proběhlo schválení vyhlášení zá-
měru k pronájmu spodní místnos-
ti požární zbrojnice, horního ryb-
níka a části pozemku par. č. 506/8. 
Dále bylo vyhlášeno dotazníkové 
šetření v  rámci přípravy nového 
Strategického pláni rozvoje obce. 
Dalším důležitým bodem jednání 
bylo schválení Změny územní-
ho plánu č. 2 z důvodu vymezení 
plochy ke stavbě ČOV a rozšíření 
přístupové cesty k  plánovanému 
sběrnému dvoru.
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Ohrobec opět ožije 
divadelním rejem

Zveme vás na slavnostní odhalení po-
mníku americkému pilotovi Carlu 

Raymondu Alfredovi!

Kdy? 16. září 2023 v 11 hodin
Kde? Roh ulic Spojovací a Károvská

Odhalíme pomník americkému pilotovi

Program ohrobecKého divadelního festivalu
14:30 klaun Zmatlík – klaunské kejklení
15:00 „Krysáci a zamilovaný Eda“ (Divadlo Za2) - Nerozluční přátelé Hubert, Hodan, Eda a samozřejmě 

i sádrový trpaslík Ludvíček. Tentokrát vám přinášejí zbrusu nový příběh, ve kterém se budou naši 
krysáci potýkat s velkým problémem. Eda se nešťastně zamiluje.

17:00 „Jak princezna hádala, až prohádala“ (Divadlo Pohádka) – veselá pohádka na motivy Jana Drdy 
o chytrém pasáčkovi vepřů Ondrovi, hodné Dorotce a princezně, která ráda rozdávala hádanky …

20:00 „Vysavač“  (Studio Dva divadlo) - Bohumil Klepl v jedinečné komediální one man show 
o zamilovaném uklízeči z nákupního centra.

doProvodný Program: klaunské kejklení, jídlo, pití a všelijaké dobroty.
Vstupné na dětská představení dobrovolné, na večerní představení 150,- Kč/osoba.

náves mezi rybníky 
bude 2.  září od půl 
třetí odpoledne patřit 

Krysákům i  zamilovanému 
Bobu Kleplovi. Uskuteční se 
tu další Ohrobecký divadelní 
festival, jehož kvalita rok od 
roku stoupá. Na co se můžete 
těšit letos?

 Více na straně 8
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Pokračování ze str. 1

Zasedání zastupitelstva dne 
14.  června  2023 schválilo proná-
jmy horního rybníku, část pozem-
ku par. č. 506/8 a spodní místnosti 
v  požární zbrojnici. Dále prodej 
poz. par. č. 12/8 a poz. par. č. 10/8 
manželům Škaloudovým. Dále byl 
schválen závěrečný účet obce za 
rok 2022, účetní závěrka obce za 
rok 2022 a účetní závěrka příspěv-
kové organizace ZŠ a  MŠ Ohro-
bec. 

Zastupitelstvo dále schválilo 
smlouvy s divadelními společnost-
mi pro letošní divadelní festival. 
Schválena byla smlouva na provo-
zování infrastrukturního majetku 
pro rok 2024 s 1. SčV a bylo schvá-
leno vyhlášení výběrového řízení 
na provedení rekonstrukce komu-
nikací V  Hranicích, V  Březinách, 
K  Lesíčku, Meruňková, Šeříková, 
Jabloňová. Na rekonstrukci uvede-
ných ulic bylo požádáno o poskyt-
nutí dotace.

Dne 19. května na Kárově pro-
běhlo „Sousedské kino“, které bylo 
hojně navštíveno a  shledalo se 
s kladným hodnocením všech pří-
tomných.

Další akce, které jsme uskuteč-
nili, byly opravy komunikací Ká-
rovské, Na Širokém I., Lhotecká, 
Příčná, K Vranému, Nad Úvozem. 
Na stavbu autobusové zastávky 
Károv – Zálepy je vyřízeno sta-
vební povolení, její realizace by 
měla proběhnout co nejdříve. 
V ulicích V Dolích, U Rybníků I. 
a  II. a V Zahrádkách byla prove-
dena úprava dopravního značení. 

Na závěr chci poděkovat všem 
organizátorům, včetně hasičů, kte-
ří se podíleli na zabezpečení akcí 
pro děti, které proběhly a  které 
jsou ukázkou přátelského života 
v obci. Věřím, že takové akce pro 
děti budou pokračovat dál.

Poděkování rovněž patří řediteli 
školy a učitelkám ZŠ a MŠ za akce, 
které připravili na závěr školního 
roku.

Dále chci poděkovat všem spo-
luobčanům, kteří aktivně svými 
připomínkami a  podněty přispěli 
k  připravovanému Strategickému 
plánu rozvoje obce.

Všem vám přeji klidný průběh 
dovolených a dětem krásné prázd-
niny. 

fotoeDitoRiAl

Podívejte se do naší školy!

V  rámci Zahradní slavnosti, která se konala na konci školního roku, 
měla veřejnost možnost nahlédnout do budovy základní školy v ulici 

V Dolích 5. Ta vznikla v domě, kde dříve sídlil obecní úřad. Děti si ná-
stěnky tříd vyzdobily svými výtvory. FOTO: PETR HOLEČEK
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Z   těchto důvodů jsme při-
stoupili k  řešení dané situace 
a  jako jediné a  nejúčelnější 

řešení se jeví stavba nové čističky, 
s  výhledovou kapacitou 3000  EO 
(ekvivalentních obyvatel), čímž do-
jde ke zrušení obou stávajících ČOV 
a bude vytvořena dostatečná rezer-
va pro případný další rozvoj obce. 
Stávající kapacita obou čističek je 
2140 EO. 

Na základě tohoto rozhodnutí 
jsme zadali vypracovat „Technic-
ko-ekonomickou studii“, která řeší 
umístění nové ČOV a propočet ná-
kladů na realizaci stavby. Celkem 
bylo posuzováno a  vyhodnoceno 
5 variant řešení. Z důvodu zvyšová-
ní nákladů, které nejsou uznatelným 
nákladem dotace, obec neuvažuje 
odkoupení pozemků v soukromém 
vlastnictví. Obec vlastní pouze lesní 
pozemky, takže nejdříve bude mu-
set proběhnout změna Územního 
plánu obce za účelem vyjmutí části 
pozemku z lesních ploch a převede-
ní do ploch pro technickou infra-
strukturu.

Nyní k jednotlivým uvažovaným 
variantám:
1. Varianta č. 1. řeší umístění nové 

ČOV Ohrobec s kapacitou 3000 
EO západně cca 400 metrů od 
stávající ČOV do Jarovského 
údolí. Výhodou této nové ČOV 
by bylo zrušení stávajících čis-
tiček, provozování jedné což 
přinese úsporu provozních ná-
kladů. Nevýhodou je umístění 
v údolí s příliš příkrými sklony, 
což by znamenalo vybudování 
nákladných opěrných zdí a  pří-
jezdové komunikace. Propočí-

taný investiční náklad je ve výši 
147,1 mil. Kč.

2. Varianta č. 2. řeší rozšíření 
a  intenzifikaci stávající ČOV 
Károv na 3000 EO. Tato vari-
anta vzhledem k  prostorovému 
uspořádání v  těsné blízkosti zá-
stavby, a s ohledem na extrémní 
finanční náročnost provozních 
nákladů (neumožňuje instalaci 
zařízení pro snížení energetické 
náročnosti FVE s  dostatečnou 
kapacitou) dále posuzována ne-
bude.  Propočítaný investiční ná-
klad je ve výši 67,1 mil. Kč.

3. Varianta č. 3. U Planin řeší umís-
tění nové třílinkové ČOV s  ka-
pacitou 3000 EO. Součástí stavby 
bude přípojka NN, příjezdová 
a obslužní komunikace, oplocení 
a opatření pro snížení energetic-
ké náročnosti (FVE s  výkonem 
cca 25 KWp). Pásmo ochrany 
prostředí kolem nové ČOV bude 
víc jak 100 m od stávající zá-
stavby. ČOV bude koncipována 
v  souladu s  připravovanou le-
gislativou, od roku 2024 má pro 
unijní země závazně vejít v plat-
nost „Nařízení Evropského par-
lamentu a  rady o  minimálních 

požadavcích na opětovné využí-
vání vody“. Rizikem této varianty 
je výskyt některých druhů fauny 
(bude vypracováno posouzení) 
a  odpor občanů k  dotčení lesa. 
Propočítaný investiční náklad je 
ve výši 64,7 mil. Kč.

4. Varianta č. 4. Na Hřebeni řeší 
stejnou stavbu nové ČOV s  ka-
pacitou 3000 EO jako varianta 
č. 3, jen na jiném místě, ale téhož 
pozemku par. č. 470/1. Tato va-
rianta je ale dražší o 5,2 mil. Kč 
z důvodu výstavby gravitační sto-
ky v délce 340 m, výstavby nové 
čerpací tlakové stanice a nového 
řadu tlakové kanalizace v  délce 
860 m. Vzhledem k tomu, že se 
jedná o  stejný pozemek, riziko 
této varianty je stejné jako u va-
rianty č. 3. Propočítaný investič-
ní náklad je ve výši 69,9 mil. Kč.

5. Varianta č. 5. K  Vranému navr-
huje rovněž stavbu nové ČOV ve 
stejném provedení. Tato stavba 
ale vyžaduje výstavbu gravitační 
kanalizace v délce 340 m a dále 
výstavbu tří nových čerpacích 
stanic s  novým řadem tlako-
vé kanalizace o  celkové délce 
1540 m. Dále bude nutná výstav-

ba nových úseků kanalizačních 
řadů DN 300 mm v celkové dél-
ce 1900 m. U této varianty vzhle-
dem k  umístění nehrozí riziko 
odporu občanů, ale rozhodující 
je ekonomické hledisko a  dále 
stavba dlouhých kanalizačních 
sítí, čímž by došlo k  narušení 
povrchů stávajících komunikací. 
Přepočítaný investiční náklad je 
ve výši 113,5 mil. Kč.

Z výše popsaných pěti variant zastu-
pitelstvo obce na veřejném zasedání 
dne 26. 4. 2023 schválilo usnesení ke 
stavbě nové ČOV za ulicí U Planin 
na pozemku par. č.  470/1. Vzhle-
dem k  odporu občanů bydlících 
v  ulici U  Planin byla na následu-
jícím zasedání zastupitelstva dne 
14. 6. 2023 projednána varianta 
č.  4 umístění ČOV Na Hřebenech. 
Vzhledem k  vyšším investičním  
nákladům a  prakticky stejným ri-
zikům (výskyt chráněných druhů 
fauny a  odpor občanů), konečnou 
a  jedinou variantou pro stavbu 
nové ČOV s  kapacitou 3000 EO je 
její umístění U Planin. Pro tuto va-
riantu se bude zpracovávat změna 
Územního plánu č. 2 a  následovat 
bude výběrové řízení na zhotovitele 
projektu stavby. OÚ Ohrobec

Stavba čističky odpadních vod
Stavem našich čističek 
odpadních vod se 
zabýváme už od počátku 
loňského roku. Hlavní 
příčinou je naplnění 
kapacity obou čističek 
a vyhlášená uzávěra 
1. SčV (provozovatelem 
kanalizační a vodovodní 
sítě) pro další možné 
napojování na 
kanalizační řady.

Prodloužení gravitační kanalizace

DN 300 mm - délka 430 m
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Kanalizační výtlak

DN 80 mm - délka 440 m
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ČSOV6

Z01

1,06 ha

18 OB

Z02

1,36 ha

24 OB

Z03

0,4 ha
6 OB

Z05

0,66 ha
11 OB

Z21

1,51 ha
26 OB

Z22

1,98 ha

34 OB

Z08
0,1ha

Z09

0,1ha

Z11
1,96 ha
34 EO

Z10

0,18 ha

8 EO

Z17

1,15 ha

20 EO

Z14
0,84 ha
14 OB

Z04

0,26 ha
4 OB

ČSOV6

4 OB

4 OB

Z12

0,58ha

10 OB

Z13

0,19 ha
7 OB

Z15
0,1ha
4 OB

Z16
0,1ha

4 OB

Z18

1,01 ha

18 OB
Z19
0,85 ha
15 OB

Z20

0,04 ha

Z06
0,3ha
6 OB

Z07

0,13ha

4 OB

Z23

0,4ha
7 OB

stávající balvanitý skluz
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VAR 2/1 A
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Gravitační kanalizace

DN 300 mm - délka 340 m

VAR. 2/2

Kanalizační výtlak

DN 80 mm - délka 860 m
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V ěřím, že nejen já, ale i  vy 
máte na srdci budoucnost 
našeho společného domova. 

V  Ohrobci i  na Kárově se mi líbí 
a proto mě zajímá, kam obec smě-
řuje, jak se bude v průběhu dalších 
let měnit. Bude se rozrůstat o nové 
obytné čtvrti? Budou se pole po-
stupně rozparcelovávat? Vznikne 
nové centrum obce mezi Károvem 
a  starým Ohrobcem? Budeme se 
napojovat na okruh od Dolních 
Břežan a budovat i vlastní obchvat? 
Vzniknou na kraji obce sklady či 
montovny?  

V  současnosti obec trpí absencí 
dlouhodobé koncepce rozvoje. Jak 
byste si představovali Ohrobec za 
deset, dvacet či padesát let? Jako váš 
nový zastupitel jsem inicioval něco, 
co obec nesmí déle odkládat a  na 
čem musí začít urychleně pracovat 
– urbanistickou studii. S ostatními 
kolegy v  zastupitelstvu jsme se na 
tom jednoznačně shodli. Potřebu-
jeme vědět, kam se ubíráme, jaké 
kroky operativně krátkodobě při-
jímat a jaké šaty obci oblékáme do 
dlouhodobé budoucnosti. Chceme, 

aby Ohrobec rostl, rozvíjel se a zá-
roveň si uchovával svou přírodní 
krásu a vesnický ráz. 

Víte, jak to může z  pohledu za-
stupitelů a obyvatel vypadat? Obec 
je jak jídelní lístek ve fastfoodovém 
řetězci. Máte před sebou rozsáhlou 
nabídku, ale nemůžete se rozhod-
nout, co si vybrat. Jednou byste 
chtěli řízek, podruhé zdravou sa-
látovou variantu a  občas vás svrbí 
chuť na masivní burger s extra sý-
rem. Tak podobně je to i s Ohrob-
cem – potřebujeme studii, která 
nám připraví podklady v  několika 
variantách.

Anebo si představte urbanistic-
kou studii jako věštce, který nám 
ukáže správnou cestu. Stane se 
klíčovým nástrojem pro plánování 
budoucího vývoje Ohrobce. Po-
může nám pochopit, jaké faktory 
ovlivňují naši obec, ať už je to pří-
roda, vývoj populace, demografic-
ká křivka, anebo změny v okolních 
obcích a v Praze. 

Ale co konkrétně bude studie 
zahrnovat? Chceme vypracovat ně-
kolik variant, kterými by se mohl 

v  budoucnu Ohrobec rozvíjet: na 
jedné straně to mohou být ambici-
ózní plány rychlého rozvoje, nová 
zástavba, nové obytné části. A třeba 
i golf v Ohrobci a možnost trávení 
času v kavárně uprostřed náměstí. 

A na straně druhé, pro ty z nás, 
kteří si přejí udržet vesnický ráz, tu 
bude varianta, která se bude starat 
o  zachování naší rustikální krásy, 
přírody a vesnické atmosféry.

Nezapomínáme ani na naše sou-
sedy. Jsme v kontaktu s obcí Dolní 
Břežany a zvažujeme zapojení části 
Zálep do plánované studie. 

Po vypracování různých variant 
vstoupíte do hry vy, naši vážení 
občané. Budeme chtít slyšet vaše 
názory, připomínky a  poznámky! 
Rozhodně to nebude jen nudná dis-
kuse o  urbanistických plánech, ale 
i příležitost na sdílení dobré nálady.

Začneme hned po prázdninách, 
přizveme pár odborníků, kteří mají 
s podobnými studiemi velké zkuše-
nosti a první varianty bychom měli 
rádi k dispozici do konce letošního 
roku.  Petr Hlaveš,  
 zastupitel

Ohrobec na cestě k budoucnosti: 
urbanistická studie

Podle zastupitele 
Petra Hlaveše má 
Ohrobec i Károv 
jedinečný, venkovský 
šarm a pohodovou 
atmosféru. Ovšem 
zajímá ho, jak 
bude vypadat za 
několik let. Tvrdí, 
že obec trpí absencí 
dlouhodobé koncepce 
rozvoje. A tak chce 
dát dohromady 
něco, co se podle 
radnice nedá dlouho 
odkládat: s kolegy 
v zastupitelstvu se 
shodli, že je třeba 
udělat urbanistickou  
studii.

Projekt podobného rázu pro obec charvatce. 
ZdROj: www.mHaRcHiTEcTs.cZ

takto ne! Paneláky na Kárově? snad tohle 
nebude jednou hudba budoucnosti. 

FOTOmONTáž: ROmaN HLOcH
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od 1. května do 31. srpna oslavili a oslaví svá jubilea níže uvedení 
spoluobčané. Všem našim oslavencům přejeme pevné zdraví, ži-

votní energii, hodně štěstí, lásky, spokojenosti, prostě všechno dobré, 
co jen přát se může.

•	 Ján Takáč
•	 Antonín Jabor
•	 Ivan Novák
•	 Jiří Vostárek
•	 Miloslav Kuta
•	 Naděžda Kočová 

•	 František Vítek
•	 Oldřiška Martinová
•	 Zuzana Bombelajová
•	 Vladimír Řezníček
•	 Josef Vítovec
•	 František Malíř
•	 Václav Macháček

Naši oslavenci

Nové stromky

PALEC PRO OHROBEC

V  lese u ulice U Planin, až tam za malým rybníčkem, byly vysázeny 
nové stromky. Ať jim zdraví slouží a zvěř je netrápí!

K   další práci na podkladech 
a  sestavení strategického plá-
nu obce Ohrobec vás zveme 

k  účasti na setkání tematických 
pracovních skupin – proběhnou 
ve zveřejněných termínech níže 
v zasedací místnosti obecního úřa-

du. Podklady k  jednání budou na 
místě včetně vyhodnocení dotaz-
níkového šetření. Zájemci o  účast 
na setkání, prosím pište na e-mail  
podatelna@ohrobec.cz. Jednání ka-
ždé skupiny bude trvat cca 75 min.
 OÚ Ohrobec

Zveme vás na  
setkání k sestavování 
strategického plánu

Škola bude, musíme 
ale začít od začátku

název pracovní skupiny termín setkání

Vzdělávání, sport, podnikání 18. 9. 2023 v 17:00

Kultura, volný čas, cestovní ruch, sociální oblast 18. 9. 2023 v 18:30

Zeleň, životní prostředí, urbanismus, veřejná 
prostranství, otevřená a moderní veřejná správa

20 .9. 2023 v 17:00

Doprava (bezpečnost), technická infrastruktura, 
územní rozvoj

20 .9 .2023 v 18:30

po podepsání Dodatku č.1 ke 
Smlouvě o  dílo probíhala 
spolupráce s  projektantem 

naprosto standartně. Termín k do-
končení a  odevzdání kompletní-
ho projektu 31. 3. 2023 uvedený 
v  Dodatku č. 1 ovšem nesplnil. 
Bezprostředně jsem ho na nepl-
nění termínu upozornil, odpověď 
projektanta ze 4. 4. 2023 byla tato: 
„Předpokládám, že bych v  týdnu 
11. 4 - 14. 4. dotčené orgány obe-
slal. V  týdnu následujícím bych 
se pak za Vámi zastavil a  doplnil 
dokumentaci o další „desky“ (dílčí 
projekty) – minimálně vodovod, 
kanalizace, snad i  vytápění, po-
kud kolega stihne dokončit a  sa-
mozřejmě zmiňované dopravní 
řešení. Podání žádosti o  společné 
povolení předpokládám přibližně 
k 15. 5.“

Předpokládaný termín, jak uve-
dl, nesplnil, žádost o  vydání spo-
lečného povolení byla na stavební 
úřad podána až 14. 6. 2023 ale 
bez stanovisek jednotlivých úřadů 
s  tím, že žádost doplní. To se ale 
nestalo, na vyzvání a  upomínky 

začal reagovat podrážděně a  aro-
gantně, 3. 7. odjel na dovolenou 
a přestal komunikovat úplně.

V  jednání s  projektantem jsme 
se tedy vrátili o půl roku zpět. Vý-
sledkem je ukončení smluvního 
vztahu, vyčíslení smluvní pokuty 
včetně výzvy k  vrácení vyplacené 
zálohy. To mělo bohužel proběh-
nout už v lednu na základě neplně-
ní smlouvy z jeho strany, jak jsem 
uváděl v  posledním Ohrobeckém 
zpravodaji, a mohli jsme být mno-
hem dál. 

Nestalo se tak, stavba školy se 
zase oddálí. V Ohrobci však škola 
bude. Projekčně stavbu zajistíme 
znova, i když nám utekla spousta 
času. Pro následující školní letošní 
rok máme prostory pro další třídu 
vyřešeny, pro rok 2024/25 zajistí-
me náhradní řešení.

Vážení rodiče, omlouvám se, 
situace kolem školy mě moc mrzí, 
k vaší spokojenosti ale udělám vše, 
co bude v  mých silách, abychom 
stavbu školy úspěšně zvládli.

Otakar Janeba, 
starosta

V minulém Ohrobeckém zpravodaji jsem 
vás informoval o průběhu zpracování 
projektu pro stavbu II. stupně ZŠ. 
Co je nového? Projektant začal na 
upomínky reagovat arogantně a přestal 
komunikovat úplně. Ukončili jsme s ním 
smluvní vztah, vymáháme po něm 
pokutu a zálohy a musíme začít znova. 
Škoda, že nám uniklo tolik času.
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Hrobu je dvacet let!

Futsal ve školní 
tělocvičně frčí

j e to až k nevíře, že už dvacet 
let baví sebe a  své sousedy 
Herecký Roj Ohrobeckých 

Buditelů. A taková událost se mu-
sela řádně oslavit. Kde jinde než na 
,,domácím hřišti“, tedy v Ohrobci 
mezi rybníky, a čím jiným než di-
vadelní hrou.

Hrob se divákům prvně před-
stavil v  roce 2003 hrou z  pera 
Járy Cimrmana Záskok. Jiného 
autora jsme snad pro naše výro-
čí ani nemohli vybrat. Tentokrát 
padla volba na hru Akt. Asi pro-
to, že tento kus je autorova prvo-
tina a  po našem uvedení v  roce 
2009 jsme ji už nereprízovali. Čas 
letí, soubor se za ta léta obměnil 
a  v  současnosti jsme už jen dva, 
kteří stáli na prknech při její pre-
miéře. Původní herci z té doby sa-
mozřejmě seděli v hledišti a stále 
k  souboru patří, to už jim nikdo 
neodpáře. 

Ale zpět k letošnímu Aktu. Prv-
ní polovinu Cimrmanovských her 
pojednáváme trošku jinak než je-
jich tvůrci. Tedy ne přednáškami 
a  vědeckými debatami, ale muzi-
kou, scénkami a písničkami z díla 
největšího Čecha. Hudbu tento-
krát obstarala dixielandová kapela 
Cotton Gang. Usoudili jsme, že se 
tento žánr pro doprovod hry hodí 
nejlépe. Chlapi z  Cotton Gangu 
začali hrát, jak je u  nás zvykem, 
půl hodiny před vlastním před-
stavením, aby se našim divákům 
rozjasnila tvář už při příchodu 
do hlediště. Pak zůstali na jevišti 

a  doprovázeli produkci v  první 
polovině svými písničkami. Zde 
zazněly písně a skladby z pera Ci-
mrmanova: Mně se líbí paní nad-
lesní, libreto k opeře V chaloupky 
stínu a  kramářská píseň Šel ná-
dražák na mlíčí. Po přestávce plné 
dobrého jídla a pití přišel na řadu 
očekávaný Akt. Reakce diváků nás 
ubezpečily, že volba tohoto kusu 
byla správná. Konečně, při výběru 
z  her pánů cimrmanologů nelze 
sáhnout vedle. Smích a  potlesk 
z hlediště nám takto už dvacet let 
napovídá, že to, co děláme, děláme 
dobře. To pak člověk zapomene 
na strasti zkoušek i na záludnosti 
příprav. Ne jinak tomu bylo i ten-
tokrát, kdy vše umocnil závěrečný 
aplaus. Za ten je třeba poděkovat. 
A to nejen vám, se kterými se z va-
šich návštěv Hrobu známe už léta, 
ale i těm, kteří na nás přišli poprvé.    

Závěrem musím poděkovat 
všem, kteří se na této slavnostní, 
obnovené premiéře Aktu podíleli 
ať už příspěvkem, pomocí či ne-
zištnou podporou. Díky účinku-
jícím, za jejich brilantní výkony 
a díky vám, naši přátelé diváci, za 
vaši přízeň. Nakonec bych snad 
mohl uveřejnit hlášku našeho 
příznivce, který mě tou zdánli-
vou nepatřičností trochu vyvedl 
z míry, neboť se jeho slova nehodí 
do doby Járy Cimrmana, ale do 
dnešní určitě. Řekl: „Vy jste jak ta 
nejlepší nabíječka na mobil. Úžas-
ně nabíjíte baterky“.

 Jarda Strejc

M ezi tatínky dětí z ohrobecké 
základní školy se informace 
o  založení skupiny „mini 

fotbalistů“ rozšířila velmi rychle, 
a tak bylo možné ještě před vlastním 
slavnostním otevřením školní tělo-
cvičny dne 14. září 2019 podepsat 
nájemní smlouvu a tím byl zahájen 
počátek novodobého mini fotbalu 
v ohrobecké tělocvičně.

Od doby prvního vykopnu-
tí uplynulo už několik let a  my se 
setkáváme se stejnou pravidelností 
a nadšením, jako na začátku. Sku-
pina se schází pravidelně jednou 
týdně v  podvečerních hodinách 
a často se v šatně střídáme s jinými 
sportovci a  sportovkyněmi, což je 
důkazem, že nápad využít tělocvič-
nu i k mimoškolním aktivitám byl 
správný.

Naše mini fotbalová skupina vy-
užívá také možnosti zjistit, jak se 

to hraje i  jinde. A  to tak, že pořá-
dáme výjezdy mimo ohrobeckou 
tělocvičnu a  navštěvujeme různá 
místa a  jejich sportovní plochy. 
Poslední „soustředění“ (jak tyto 
výjezdy honosně označujeme) bylo 
zorganizováno v tělocvičně Střední 
průmyslové školy dopravní v Plzni 
Křimicích, kde jsme strávili dva 
víkendové dny plné sportovních 
výkonů a zábavy.

V  době, kdy nemůžeme využí-
vat naši tělocvičnu (v  době letních 
prázdnin), hrajeme amatérský mini 
fotbal na zrekonstruované univer-
zální sportovní ploše mezi rybníky. 
A  v  případě, že to není možné ani 
tam (v  přechodné době, kdy už je 
možné hrát venku, ale ještě zapadá 
slunce příliš brzo), využíváme osvět-
leného umělého trávníku zvolského 
fotbalového klubu Sokol Zvole.

 Petr Kroupa

fotka ze společného soustředění v horním maršově na začátku dubna 
2023. Zleva horní řada: tomáš otáhal, Petr Pohůnek, michal Jakubec, 
martin thienel, david Šeda. Zleva spodní řada: michal mikyska, 
antonín Korynta, Petr hradecký, michal onderčanin, Petr Kroupa, 
roman slanina, Patrik Páleník. na fotce chybějí hráči: tomáš hais, Petr 
vonka a Jiří Kupec.
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V   polovině dubna 2023 jed-
notka sboru dobrovolných 
hasičů Ohrobec pokácela 

strom u  dolního rybníka, který se 
výrazně naklonil a ohrožoval zdra-
ví a život rybářů i občanů prochá-
zejících po blízké komunikaci.

V dubnu jednotka SDH Ohrobec 
zlikvidovala vosí hnízdo, které se 
usídlilo v podkrovní třídě základní 
školy a ohrožovalo školáky.

SDH Ohrobec pomáhal s organi-
zací čarodějnic a zajišťoval požární 
dozor.

30. 4. SDH Ohrobec instalo-
val májku. Děkuje tímto mateřské 
školce za přípravu její výzdoby. 
Následně začátkem června SDH 
Ohrobec májku pokácel.

V neděli 14. 5. 2023 SDH Ohro-
bec organizoval svoz železného od-
padu v  rámci obce. Starším obča-
nům, kteří požádali o pomoc, bylo 
železo vynošeno z pozemků. Akce 
měla velký ohlas, bylo svezeno ke 
třem tunám železa, proto se bude 
opakovat v  říjnu tohoto roku, kdy 
bude možné odvést i elektrospotře-
biče (lednice, pračky, myčky, bojle-
ry nebo třeba televize).

26. 5. 2023 se SDH Ohrobec podí-
lel na organizaci dětského dne, kde 
měla pěna pro děti velký úspěch. 

Ve spolupráci s místními skauty 
bylo zřízeno nové sběrné místo pro 
baterie. Schránka je umístněná na 
budově bývalé zahrádkářské klu-
bovny na Kárově. 

18. června byl jednotkou dobro-
volných hasičů odstraněn spadlý 
strom, který vyvrátil silný vítr na 
cestě vedoucí od horního rybníku 
k pomníku u cyklostezky.

28. června SDH Ohrobec udělal 
radost dětem v  mateřské školce. 
Po každoročním pasování před-
školáků nastříkali hasiči speciální 
dětskou pěnu, ze které měly všichni 
velkou radost.

8. 7. bylo zlikvidováno velké vosí 
hnízdo, které ohrožovalo zdraví 
a život lidí v objektu Zvolská 26, kde 
mimo jiné bydlí dvě malé děti.

SDH Ohrobec plánuje hasič-
skou zábavu v  restauraci U  Tro-
jánků na 6. 10. 2023. Všichni jste 
srdečně zváni! SDH Ohrobec

Dobrovolní hasiči se činili
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Americká letadla napadla 16. 
dubna 1945 německé letec-
tvo usazené na mnoha čes-

kých letištích. Akce se neobešla bez 
ztrát na americké straně. Osud jed-
noho z letců se naplnil právě v naší 
obci. Byl to kapitán Carl Raymond 
Alfred. Jeho stroj byl zasažen, s ho-
řícím letounem přeletěl Ohrobec 
a dosedl na břicho na pole severo-
západně od obce (dnes již zasta-
věný prostor okolo ulic Spojovací 
- Oblouková). Letadlo se okamžitě 
vzňalo. Místo obsadili němečtí vo-
jáci a vrak dopravili na dvůr statku 
starosty. 

Vzpomínka pamětníka
Pamětník Vladimír Řezníček na 
tento den vzpomíná: „V  té době 
jsem byl v učení na Smíchově. O ná-
letu jsme samozřejmě věděli, pro-
tože letecký poplach byl vyhlášen 
i tam. Asi v 17 hodin jsme dorazili 
vlakem na Jarov, kde jsme se dozvě-
děli o sestřeleném letadle. Z nádraží 
jsme šli rovnou na místo, kde letadlo 
spadlo. Ohořelé zbytky ležely na poli 
a jeho části byly rozházené i 50 met-
rů daleko. Němci prý místo předtím 
prohlíželi, ale při našem příchodu 

už tam nebyli. U letadla leželo tělo. 
Bylo převrácené na záda – podle 
dalších přihlížejících leželo původ-
ně na břiše a obrátili ho Němci, na 
prsou a  na břiše byly zbytky uni-
formy, jinak bylo zuhelnatělé. Ved-
le těla ležela vyzutá vyšší šněrovací 
bota, na vložce bylo napsáno Carl. 
Syn starosty nám vyprávěl, že něko-
lik usedlíků šlo hned po pádu k ho-
řícímu letadlu. Náboje vybuchující 
v ohni jim bránily přijít blíž. Domů 
jsem si odnesl rolnu z podavače ná-
bojů do kulometu, jiný mladík si od-
nesl kameru. Tu však Němci hledali 
a tak jim ji odevzdal.“  

Ostatky letce Němci anonymně 
pohřbili ve Zvoli. Jeho tělo bylo ame-
rickými úřady exhumováno a pozdě-
ji ztotožněno s kapitánem Alfredem. 
Byl pochován na americkém vojen-
ském hřbitově Lorraine v  St. Avold 
ve Francii. Kapitán Carl Raymond 
Alfred zahynul, abychom my žili ve 
svobodě. Čest jeho památce.

autor návrhu pomníku
Pomník navrhnul Lukáš Hudák. Ab-
solvoval Střední průmyslovou školu 
stavební v Hradci Králové a Fakultu 
architektury Českého vysokého uče-
ní technického v Praze s diplomním 
projektem Revitalizace Městské 
památkové rezervace Josefov pod 
vedením prof. ing. arch. akad. arch. 
Václava Girsy. Dlouhodobě spolu-

pracuje s  Ministerstvem obrany ČR 
a  Československou obcí legionář-
skou, při řešení válečných hrobů 
našich předků v  zahraničí i  u  nás. 
Například je autorem generálních 
oprav Zborovské mohyly na Ukraji-
ně, pomníku padlým legionářům 4. 
střeleckého pluku Prokopa Velikého 
v Hradci Králové, pomníku padlým 
v  Badíně na Slovensku, novostavby 
pomníku ve Veliké Doči na Ukraji-
ně. Kromě toho je autorem expozic 
s vojenskou tématikou pro Českoslo-
venskou obec legionářskou a  jejich 
pardubické centrum, tzv. Larischovu 
vilu, připomínající dětské oběti hey-
drichiády a západního odboje.

Kdo pomník vyrobí?
Zhotovení a  instalaci bronzových 
prvků a stély z nerezové oceli na po-
mníku zajistila umělecká slévárna 
HVH z Horní Kalné v Podkrkonoší. 

Velmi pyšní jsou na zhotovení 
bronzové sochy královny Alžběty II. 
instalované v Londýně nebo na sou-
soší amerického televizního mode-
rátora Freda Rogerse obklopeného 
dětskými posluchači, které je umís-
těno na Floridě. 

Velké množství realizací se nachází 
v Praze – z jejich dílny pochází napří-
klad obnovený pomník Praha svým 
vítězným synům od sochaře Josefa 
Mařatky, socha TGM od Otakara 
Španiela na Hradčanském náměstí, 
památník obětí a  vítězů 2. odboje 
od Vladimíra Preclíka na Klárově, 
pomník obětem komunismu autora 
Olbrama Zoubka na Újezdě.

 OÚ Ohrobec

Kapitáne Alfrede, 
děkujeme po 78 letech!

Od smrti amerického 
kapitána Carla 
Raymonda Alfreda 
dne 16. dubna 1945 
uplynulo více než 
78 let, ale nezapomněli 
jsme na něj. V září mu 
v Ohrobci na rohu ulic 
Spojovací a Károvská 
slavnostně odhalíme 
pomník v místech, kde 
jeho hořící stroj dopadl. 
O účasti na odhalení 
jednáme s americkým 
velvyslanectvím 
v Praze, s velením 
jednotky kapitána 
Alfreda v USA, velením 
stíhačů v Čáslavi 
i s Ministerstvem 
obrany. Bavíme se 
rovněž o možném 
přeletu letadel včetně 
takového, ve kterém 
letěl kapitán Alfred.

carl raymond alfred
Narodil se XX. prosince 1917 

v Monroe Township, Ma-
dison County, v americkém 
státě Iowa. Od 12. července 
1944 do 16. dubna 1945 byl 
přidělen ke 4. Fighter Group 
a 336. Squadron. Při náletu 

na letiště v Praze Kbelích  
byl jeho letoun North Ameri-

can P-51D Mustang  
zasažen flakem. 

Na kontě měl osm potvrze-
ných zničených letadel (při 
útocích na letiště) a byl vy-

znamenán Záslužným letec-
kým křížem, Leteckou medailí 
s devíti dubovými ratolestmi 

(1 stříbrná za každých pět 
udělených vyznamenání, 

4 bronzové – za každou udě-
lenou medaili) a Purpurovým 

srdcem za zranění v boji. 

sbírKa na PomníK 
Duchovní otec pomníku,  
Karel Mündel, pro úhradu  

některých nákladů spojených  
s pomníkem zřídil  

transparentní účet u KB 
č. ú. 131-824710267/0100. 
Budeme vděčni za jakoukoli 
částkou. Získané finanční 

prostředky budou převedeny 
na účet obce.

dobový snímek 4. fighter group. 
hned dva z mužů se z akce 16. 
4. 1945 nevrátili. capt. alfred 
(vpravo dole) zahynul u ohrobce, 
capt. edward gimbel (stojící 
uprostřed) se zachránil na 
padáku, jeho mustang dopadl 
u obce Kolešovice. maj. Pierce 
mcKennon (připalující si cigaretu) 
měl toho dne štěstí. svého 
poškozeného „ridge runnera“ 
dotáhl na předsunutou základnu 
a po provizorním ošetření přelétl 
zpět do debdenu. Zahynul dva 
roky po válce jako instruktor 
cvičného letounu.
ZdROj: LETEcKabadaTELNa.cZ
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Kroniky ožívají – vzpomínka 
na károvské koupaliště

pokud se nenápadně podí-
váte skrz plaňky v  ulici Na 
Hřebenech, spatříte obrysy 

obdélníkového rybníčku. Vodní 
nádrž Nový Károv na křižovatce 
dnešních ulic Akátová a Na Hřebe-
nech byla vybudována brigádníky 
v letech 1966 až 1967 a podle ohro-

becké kroniky dělala už v roce 1968 
problémy – hráz protékala a dno se 
muselo odbahňovat. Přesto něko-
lik let sloužila k  radosti místních 
i  zvolských obyvatel. Na těchto 
místech stávala i vůbec první obec-
ní studna na Kárově s  hloubkou 
20 metrů. Spodní vody nebylo na 

Kárově nikdy dost, místní kroni-
ka vzpomíná velmi často na suché 
roky, kdy se sem voda musela do-
vážet v cisternách. 

Podívejte se na fotografie vy-
brané z  obsáhlého fotoalba, které 
nám věnovala paní Bodková a kte-
ré v  roce 1968 sestavil kronikář 
Bohdan Jabůrek. Na jejím konci je 
dokonce uveden seznam všech bri-
gádníků, kteří na stavbě koupaliště 
– požární nádrže – společně praco-
vali: bylo jich celkem 183 a odpra-
covali údajně 2570 hodin brigády. 

V čele projektu stál Josef Žiška, ta-
jemník tehdejšího MNV v Ohrob-
ci. Kronika a záběry koupaliště jsou 
velmi cenou a unikátní záležitostí, 
na internetu o stavbě nenajdete ani 
zmínku. 

Pokud máte další záběry, vzpo-
mínky či dokumenty o károvském 
koupališti, prosím kontaktujte nás 
na podatelna@ohrobec.cz! Zmín-
ka o koupališti je také ve stopova-
cí hře, kterou si můžete zahrát na 
www.karov.cz. Děkujeme.

 Petr Holeček

Víte, že Károv měl své vlastní koupaliště 
a v zimě kluziště? Ano, v místech, které 
je nyní ukryto v soukromých zahradách 
za vysokým dřevěným plotem.

1 Počátky byly skromné a nenápadné, pouhá strouha přes louku. takto vypadal terén ještě v květnu roku 1966.  2 celkový pohled na vznikající 
nádrž a koupaliště. to už jsme na jaře 1967.  3 ani rozblácený terén a déšť nebyli překážkou. fotka je z 28. května 1967.  4 vydlážděná hráz je již 
téměř hotova. stav z 2. července 1967.  5 nádrž měla i svůj skokanský můstek. na horizontu je vidět silnice z ohrobce na Károv.  6 Kroniku nádrže 
ze svých fotek sestavil bohdan Jabůrek. tento záběr je již z léta 1968. Koupačka jak má být. Škoda, že srpen 1968 byl poznamenán vpádem vojsk 
varšavské smlouvy do Čssr. FOTO: BOHDAN JABŮREK

1

3

5

2

4

6
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Kulturní večírek sousedů 
z  Ohrobce a  Károva dotova-
ný obcí odpálila v  šest hodin 

večer kapela Ještě můžem… a ta je 
– jak jinak – také trochu sousedská. 
Vždyť jeden ze členů bigbítové-
ho uskupení Martin Jech bydlí na 
Kárově a  je členem zastupitelstva 
Ohrobce. Akce se konala na dět-
ském hřišti u pizzerie v ulici K Le-
síčku. Už během produkce nosili 
sousedé k ochutnávce vlastnoručně 
pečené koláče, buchty a další dob-
roty, dokonce i na chlebíčky a pop-

corn došlo. Kdo chtěl zchladit ží-
zeň, mohl se obrátit na sousedskou 
pípu. U ní za dobrovolný příspěvek 
dostal pivo z nedalekého pivovaru 
Horymír z Radotína.

Před samotnou projekcí za-
vzpomínali sousedé na staré časy, 
když na filmovém plátně sledova-
li smyčku historických fotografií 
z Ohrobce a Károva, dokonce mezi 
sebou živě diskutovali, jak se obec 
proměnila a  kde se to které místo 
nachází. Rozruch vzbudil snímek 
letícího Blaníka nad nově vznika-

jícím Károvem. Pokud máte další 
historické materiály, posílejte je na 
podatelna@ohrobec.cz! Hlavním 
bodem programu pak bylo pro-
mítání celovečerní komedie Děti 
Nagana, kterou si nenechali ujít i ti 
nejmenší diváci posilnění kornouty 
popcornu od jedné z  organizáto-
rek. Produkci bezchybně zajistilo 
mobilní Kino na kolečkách.

Ukázalo se, že návštěva letního 
kina je skvělým způsobem, jak strá-
vit příjemný večer s přáteli z jedné 
obce a  užít si film pod širým ne-
bem. První letní kina vznikla po-
čátkem 20. století v USA, postupně 
se zdokonalovala s  nástupem mo-
derní techniky. Televize je upozadi-
la, nicméně v  posledních letech je 
pozorovatelné jejich znovuzrození. 
Stále více lidí hledá zážitky mimo 
domov a letní kino nabízí jedineč-
nou atmosféru. A  Károv nebude 
sedět v  koutě! Navíc s  pokrokem 

v  digitální projekční technologii 
a ozvučení se zlepšila celková kva-
lita zážitku.

Organizátoři děkují obci Ohro-
bec za finanční pomoc, distribuci 
letáků a zapůjčení lavic, také firmě 
Aristokrat za hygienické zázemí, 
místní firmě Plotom za vysoko-
zdvižnou plošinu a pomoc s osvět-
lením, vůbec všem, co pomáhali 
a  samozřejmě divákům, kteří při-
šli! Podle statistiky, kterou mohli 
vyplnit u  vchodu do letního kina, 
zavítalo 150 lidí, většina z Károva. 
Téměř polovina z  nich se o  akci 
dozvěděla od známých, pětina pak 
z vylepených plakátů, další z webu 
www.ohrobec.cz a  Ohrobeckého 
zpravodaje. 

V  roce 2024 by se letní kino na 
Kárově mohlo konat opět – výběr 
kapely, filmu a značky piva druhého 
ročníku je však zatím ve filmových 
hvězdách. Petr Holeček

Na károvské letní kino 
přišlo 150 lidí!

K parametrům karlovarského filmového festivalu 
má Letní kino Károv ještě daleko, ale to je 
dobře. Šlo o pilotní ročník milého sousedského 
setkání, kde se v pátek 19. května povídalo, 
vzpomínalo, tancovalo a na závěr byla promítnuta 
novinka Děti Nagana. Dámy vyměnily róby 
za deky, protože ten večer trochu přituhlo.
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Závěr školního roku jsme si užili 
na pohodových akcích!

módní přehlídka v ZŠ
Letos proběhl první ročník a v rám-
ci výuky anglického jazyka si žáci 
5. třídy připravili pro celou naši 
školu módní přehlídku na téma 
Jaro – Hollywood, která se konala 
ve středu 21. června 2023 v budově 
tělocvičny naší školy pod vedením 
paní učitelky Jany Táčnerové.

Přehlídka byla prezentována 
v  anglickém jazyce třemi vtipnými 
moderátory a  je nutné zmínit, že 
byla velice nápaditá a  plná moder-
ních kostýmů skvěle vyladěnými 
dokonalými doplňky. Přehlídkou 
nás také provázela hudba, která ne-
nechala publikum jen tak v  klidu 
sedět. Jako hosté byli přizváni žáci 
3.  třídy, kteří nám zatančili a  za-
zpívali v  anglickém jazyce skladbu 
Body Song. V  závěru si na ní ještě 
jednou společně zatančilo celé pub-
likum a dle reakcí dětí a učitelek se 
tato akce velice povedla.

Na závěr přehlídky si ještě 5. tří-
da připravila pod vedením paní 
učitelky Hladíkové pohoštění ve 
formě jednohubek a  lahodných 
pomazánek, které nejprve naserví-
rovali …a následně snědli společně 
s ostatními žáky školy.

Pasování na prvňáka a pasování 
na čtenáře
Tyto každoroční slavnostní akce 
opět potěšily děti a žáky naší školky 
a školy. Letošní pasování na prvňáč-
ka se celé neslo v indiánském duchu. 
Děti zpívaly a tančili na různé písně 
a plnily úkoly, které jim zadal náčel-
ník kmene, do jehož řad by se rády 
dostaly… šlo totiž o  náčelníka dětí 
z kmene základní školy.

Zahradní slavnost
I  u  této společenské akce se jedna-
lo o  první ročník, jelikož se konala 
ve spolupráci s  nově vzniknuvším 
Spolkem rodičů. Ten zde 26. června 
daroval škole - za peníze dobrovol-
ně vybrané od rodičů na vánočním 
jarmarku - tablet. Na akci byl k  vi-
dění také nový bílý party stan, který 
darovala škole rodina Jelínkova – ta 

zde ostatně pro rodiče a děti smažila 
vynikající palačinky a nabízela i ob-
čerstvení připravené maminkami (již 
novými členkami Spolku rodičů). 
V průběhu akce proběhlo nejen vy-
hlášení a předání diplomů a pohárů 
atletických závodů o Pohár starosty, 
ale také si žáci užili květinový mu-
zikál Království od spolku Anička 
a  letadýlko v podání milých Aničky 
Duchaňové a Michala Němce Jablko-
ně. Jelikož účast byla velmi hojná, tak 
závěrečné řádění v pěně od místních 
dobrovolných hasičů si děti opravdu 
užily. Fotky najdete níže.

V nadcházejícím školním roce se 
můžeme těšit na rozšíření základní 
školy o  další ročník. Nově se totiž 
škola rozroste o 7. třídu. Děkujeme 
všem rodičům našich dětí a žáků za 
spolupráci! Petr Pavelka,  
 ředitel ZŠ a MŠ

Módní přehlídka, ale 
i krásná zahradní 
slavnost. Konec 
uplynulého školního 
roku 2022 / 2023 
byl velmi nabitý 
a díky hojné účasti 
rodičů a dětí také 
velmi příjemný.
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Za uvedené období byl v  obci 
zjištěn 1x trestný čin, a  to 
poškozování cizí věci – pře-

dáno PČR k dalšímu šetření a dále 
celkem 18 přestupků, z toho 2x pře-
kročení rychlosti v  obci o  více než 
20 km/hod. – vyřešeno příkazem 
na místě (pokutou), 7x překročení 
rychlosti v obci o méně než 20 km/
hod. – vyřešeno příkazem na místě 
(pokutou), 1x odmítnutí se podrobit 
vyšetření, zda řidič při řízení vozidla 
nebyl ovlivněn alkoholem nebo ji-
nou návykovou látkou – opět předá-
no PČR k dalšímu šetření, 1x stání 
v protisměru – stále ještě v řešení, 1x 
stání ve vjezdu – vyřešeno příkazem 
na místě (pokutou), 2x přestupek 
proti majetku  - stále ještě v řešení, 
1x přestupek proti občanskému sou-
žití – oznámeno správnímu orgánu, 
1x rušení nočního klidu – vyřešeno 
domluvou a 2x porušení OZV (pes) 
– vyřešeno domluvou.

Dále strážníci Obecní policie Ves-
tec přijali a  prověřovali opakované 
oznámení o  psech na volno, ozná-
mení o  zraněné kočce, oznámení 
o  narušení střežených prostor pro-
dejny, přijali a prověřovali oznámení 
o nálezu peněženky, oznámení o ná-
lezu batohu s použitými injekčními 
stříkačkami, oznámení o  poškoze-
ném elektrickém vedení – předáno 
poruchové službě ČEZ a oznámení 
o poškození osobního automobilu.

Při hlídkové činnosti v  obci 
strážníci zjistili dopravní nehodu se 
zraněním, kterou následně předali 
PČR k dalšímu šetření, opakovaně 
kontrolovali vozidla s nesprávným 
způsobem jízdy, nalezli spící oso-
bu na lavičce v obci a zjistili psa na 
volno, bez majitele.

Na žádost soudu se strážníci 
opakovaně a  neúspěšně pokoušeli 
doručit písemnost občanu obce.

Na žádost obce strážníci prově-
řovali oznámení o  nedovoleném 
pálení dřevní hmoty v části obce.

Na žádost Operačního důstojní-
ka PČR pro Prahu západ strážníci 
poskytovali součinnost při hledání 
motorového vozidla, které prochá-
zelo pátráním po motorových vo-
zidlech.

Na základě žádosti OO PČR Jí-
lové u  Prahy strážníci poskytovali 
součinnost ve věci fyzického na-
padání mezi manžely, dále ve věci 
výskytu údajné chemikálie na te-
nisovém kurtu a v neposlední řadě 
poskytovali součinnost při ozná-
mení o  problému s  občanským 
soužitím a při oznámení o vloupání 
do RD. 

Na základě příslušné žádosti ze 
strany PČR strážníci opakovaně 
vydávali záznamy z MKDS. 

Společně s  HZS strážníci vyjíž-
děli do obce k  olejové skvrně na 
komunikaci a k záchraně zvířete.

Z deníku Obecní policie Vestec:
Dne 31. 03. 2023 v čase 23:07 ho-
din strážníci Obecní policie Vestec 
přijali oznámení o problému s ob-

čanským soužitím v  jednom z RD 
v obci, kdy oznamovatelku napadl 
její přítel, se kterým žije ve společ-
né domácnosti a se kterým má dvě 
děti. Oznamovatelka dále k  věci 
uvedla, že jí přítel vyhodil z domu 
a upřesnila, že jsou oba pod vlivem 
alkoholu.

Na místo neprodleně vyjela hlíd-
ka strážníků, během jízdy byla celá 
událost dána na vědomí hlídce 
OO PČR Jílové u  Prahy a  zároveň 
byla vyžádána od hlídky PČR sou-
činnost. Na místě bylo zjištěno, že 
v domě se dále nachází dvě nezletilé 
děti a  matka oznamovatelky, ozna-
movatelka měla být svým přítelem 
v  RD fyzicky napadena. V  době 
příjezdu obou hlídek na místo zde 
již byl klid, celou událost si na mís-
tě převzala hlídka OO PČR Jílové 
u Prahy k dalšímu šetření, tato udá-
lost byla oznámena správnímu orgá-
nu pro podezření ze spáchání pře-
stupku proti občanskému soužití.

Dne 01. 04. 2023 v  čase 02:30 
hodin bylo na tísňové lince Obec-

ní policie Vestec přijato opětovné 
oznámení o problému s občanským 
soužitím v  jednom z  RD v  obci, 
které již řešila hlídka Obecní poli-
cie Vestec spolu s hlídkou OO PČR 
Jílové u  Prahy předchozího dne 
v  nočních hodinách. Oznámení 
neprodleně vyjela prověřit hlídka 
strážníků, na místě bylo zjištěno, že 
přes předchozí sliby obou účastní-
ků domácí rozepře stále pokračuje, 
přítel oznamovatelky bez ohledu na 
brzkou ranní hodinu začal vynášet 
osobní věci své přítelkyně na hro-
madu na podlaze garáže RD. 

Následně před strážníky prohlá-
sil, že při této činnosti ke svému 
překvapení mezi osobními věcmi 
své přítelkyně nalezl blíže nespeci-
fikované množství kokainu a zmač-
kaných bankovek měny euro a  tr-
val na tom, že tuto skutečnost chce 
oznámit. Z  místa byla telefonicky 
kontaktována hlídka OO PČR Jílo-
vé u Prahy, která byla v tu chvíli vá-
zána jiným nápadem s výsledkem, 
že po nálezu drog v garáži bude na 

Zpráva o činnosti 
Obecní policie Vestec 

Obecní policie Vestec od 
1. března do 30. června 
2023 řešila v Ohrobci 
nad rámec každodenní 
hlídkové činnosti 
celkem 62 událostí, 
z toho bylo 9 událostí 
oznámeno na tísňovou 
linku Obecní policie 
Vestec (739 156 156). 
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místo prostřednictvím Operačního 
důstojníka PČR pro Prahu západ 
přivolán Kriminalistický technik 
PČR. Přítel oznamovatelky za do-
hledu strážníků následně prohledal 
hromadu osobních věcí na podlaze 
garáže, kterou sem před příjezdem 
hlídky Obecní policie Vestec sám 
nanosil, kde ke svému dalšímu pře-
kvapení žádné bankovky, ani drogy 
nenalezl… Následně se strážní-
kům omluvil a požádal o možnost 
stáhnout své předchozí oznámení. 
Všichni dospělí aktéři celé události 
byli strážníky v celé věci opětovně 
poučeni, přičemž vyšlo najevo, že 
jedno z nezletilých dětí bylo svěd-
kem celé události. Z místa podána 
hlídce OO PČR Jílové u Prahy zprá-
va o způsobu vyřešení celé událos-
ti, i tato událost byla ze strany OO 
PČR Jílové u  Prahy oznámení po 

podezření ze spáchání přestupku 
proti občanskému soužití správní-
mu orgánu, resp. oznámena Od-
boru sociálně-právní ochrany dětí 
MěÚ Černošice. 

Dne 09. 04. 2023 v  čase 08:45 
hodin oznámil starosta obce na tís-
ňovou linku Obecní policie Vestec 
skutečnost, že právě v  obci v  ulici 
Károvská u zastávky BUS Ohrobec, 
Károv (ve směru do centra obce) 
objevil zdemolovanou vývěsní 
skříň v  majetku obce. Oznámení 
bylo strážníky prověřeno a zjištěno 
že se zakládá na pravdě, dále byla 
provedena kontrola ulice Károvská, 
zde bylo navíc zjištěno poškození 
reklamního poutače restaurace na 
rohu ulice Károvská-K  Lesíčku. 
Starosta obce uvedl, že způsobená 
škoda na obecním majetku nezná-
mým pachatelem činí 10.000, - Kč, 

majitel restaurace na dotaz uvedl, že 
odhadovaná škoda na reklamním 
poutači činí 5.000, - Kč. Z výše uve-
dených důvodů celá událost ozná-
mena stálé službě OO PČR Jílové 
u Prahy pro podezření ze spáchání 
trestného činu neznámým pachate-
lem, po příjezdu hlídky PČR byla 
na místě celá událost strážníky pře-
dána k dalšímu šetření.

Dne 11. 05. 2023 v  čase 17:48 
hodin telefonicky požádal Operač-
ní důstojník HZS Středočeského 
kraje hlídku Obecní policie Vestec 
o  součinnost při prověření ozná-
mení, kdy v  jednom z  RD v  obci 
došlo k  poškození elektronického 
výcvikového obojku a pes díky po-
ruše zařízení opakovaně dostává 
elektrické výboje, majitelům psa 
se nepodařilo poškozený obojek 
sejmout. Na místo neprodleně vy-

jela hlídka strážníků, která po pří-
jezdu na místo oznámení zjistila, 
že pes se nachází v kotci – strážníci 
tedy psa pomocí odchytové tyče 
znehybnili a  následně poškozený 
obojek z krku psa sňali. Poté se na 
místo dostavila i  jednotka HZS Jí-
lové u Prahy, která již dále nezasa-
hovala. Majitelka psa byla vyzvána 
k  prokázání totožnosti a  ve věci 
poučena, strážníci následně z místa 
odjeli.  

Dne 08. 06. 2023 v  čase 15:15 
hodin přijali strážníci žádost o sou-
činnost od hlídky OO PČR Jílové 
u Prahy ve věci vloupání do jedno-
ho z RD v obci, kdy podle oznamo-
vatele měl být pachatel či pachatelé 
vloupání stále ještě v domě. Stráž-
níci na oznámené místo neprodle-
ně vyrazili za použití zvukového 
a  výstražného zařízení na služeb-
ním vozidle, zde se již v době pří-
jezdu strážníků nacházela hlídka 
OO PČR Jílové u Prahy a OO PČR 
Jesenice, následně na místo dojela 
i  hlídka PČR Oddělení hlídkové 
služby Čestlice. Dům byl hlídkami 
prohledán s  negativním výsled-
kem, v domě se kromě oznamova-
tele nikdo nenacházel a dům nenesl 
známky násilného vniknutí nepo-
volaných osob. Majitel RD působil 
zmateným dojmem, k věci uvedl, že 
slyšel v podkroví RD rány již v prů-
běhu předešlé noci. Protože na mís-
tě nebylo zjištěno protiprávní jed-
nání, všechny hlídky z místa odjely 
za plněním dalších povinností.

Dne 23. 06. 2023 v  čase 11:04 
hodin bylo na tísňové lince Obecní 
policie Vestec přijato oznámení ve 
věci na zem spadlého nadzemního 
elektrického vedení, které je stále 
pod napětím. Strážníci na místo 
neprodleně vyjeli, nebezpečný pro-
stor vymezili páskou se zákazem 
vstupu a celou událost oznámili na 
tísňovou linku HZS Středočeského 
kraje a  pracovníkům obce, kteří 
ihned celou událost oznámili na 
pohotovostní linku ČEZ. Poté, co 
na místo dorazila poruchová služ-
ba ČEZ a její pracovníci zajistili od-
pojení poškozeného nadzemního 
elektrického vedení od sítě, hlídka 
strážníků z místa odjela.

Tomáš Heckr, strážník  
obecní policie Vestec
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Vytovřeno ve spolupráci s Tvorbalusteni.cz


